

К пункту 37 прот. № 126

Сов. секретно

РАССЕКРЕТНО

ВАШИНГТОН

ССВПОСОЛ

2005. Согласно с Вами. Вы можете передать Раску фотокопии переписки посольства с Освальдом, включая его письмо от 9 ноября, однако, не дожидаясь просьбы американских властей. При передаче фотокопий скажите, что письмо от 9 ноября было получено посольством лишь 18 ноября, будучи, очевидно, где-то задержанным. Уже при получении этого письма оно вызвало у посольства подозрения: либо оно является фальшивкой, либо оно было прислано в явно провокационных целях. Посольство оставило это письмо Освальда без ответа.

503-ам  
КС

[Handwritten number at top: 77]

Re: Paragraph 37 of Protocol no. 126

Top Secret

WASHINGTON  
THE SOVIET AMBASSADOR

2005. I agree with you. You may send Rusk photocopies of the correspondence between the embassy and Oswald, including his letter of November 9, but without waiting for a request by the U.S. authorities. When sending the photocopies, say that the letter of November 9 was not received by the embassy until November 18; obviously it had been held up somewhere. The embassy had suspicions about this letter the moment it arrived: either it was a forgery or was sent as a deliberate provocation. The embassy left Oswald's letter unanswered.

5-3-am  
ks